



1ST EUROPEAN DAY OF SUSTAINABLE COMMUNITIES

Connecting citizen-led initiatives and public policies

The first "European Day of Sustainable Communities" was launched through a seminar at the European Economic and Social Committee (EESC) which brought together grassroots initiatives on climate action and sustainability and EU policy makers.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[The most and least stressful cities >>](#)

[Mediterranean migration routes: Children at risk of trafficking >>](#)

[European Year for Cultural Heritage 2018: call for proposals >>](#)

[More than 40 million people trapped in slavery >>](#)

[URBACT call for Transfer Networks now open >>](#)

[Forum of experts to overcome cross-border obstacles >>](#)

[EU-funded Roma programmes lack political support and local impact >>](#)

[Towards a fair taxation of the Digital Economy? >>](#)

[German voters deal a blow to Macron's EU reform drive >>](#)

[The end of the German post-war political model >>](#)

[Dual quality food products: guidelines to better tackle unfair practices >>](#)

[Next steps under the European Agenda on Migration and Schengen >>](#)

[Monsanto banned from European Parliament >>](#)

[Harnessing globalisation: regions to benefit from new EU support >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

One stop shop for social innovation tools and resources

The 'SIC Learning Repository' is a new, free, online, open resource, available for innovators, researchers and policy makers to improve their skills in designing for social innovation.

[Read more >>](#)

Other news

RECENT EVOLUTIONS OF SOCIAL ECONOMY IN THE EU

This **EESC report** focuses on three areas: firstly, the **social economy** and the emergent concepts/movements related to it; secondly, the **public policies** adopted in both the EU and the member states in recent years to enhance the social economy sector; and thirdly, **measuring the weight** of the social economy in **each EU member country**.

[Read more >>](#)

ABOUT A MILLION ASYLUM SEEKERS STILL IN LIMBO

1.1 million people who sought asylum in Europe in 2015 and 2016 still did not know by Dec. 31, 2016, whether they would be allowed to stay, according to new **Pew Research Center** estimates based on **government data**. **Those in limbo make up about half (52%) of the 2.2 million people who applied for asylum** during one of the largest refugee waves ever to arrive to the European Union, Norway and Switzerland.

[Read more >>](#)

MACRON SINKS TEETH INTO EU TABOOS

Treaty change, agricultural policy and debt: French President **Emmanuel Macron** attacked a number of previously **untouchable EU taboos** during a **speech** focused on reform, sharing **ambitious proposals for Europe's future** with university students.

[Read more >>](#)

HOW TO DEAL WITH POLAND AND HUNGARY

Grzegorz Ekiert (Harvard University) argues that *“Hungary and Poland can no longer be considered liberal democracies. In both countries, the **authoritarian institutional system** has been established, giving largely unrestricted political power to the ruling party.”* But **what could the EU and its member states do** in response? This **paper** provides answers.

[Read more >>](#)

CREATION OF THE NOTRE EUROPE-JACQUES DELORS INSTITUTE ACADEMY

The **Jacques Delors Institute**, the European **think tank** founded in 1996 by the former President of the European Commission, has just created the **Notre Europe-Jacques Delors Institute Academy** in Paris. The Academy is a place for **training, exchange** and **sharing of knowledge** about **European policies**. Training for the year 2017/2018 is reserved for: 1) **journalists** who are not familiar with European affairs; 2) **young people** between the ages of 18 and 26 who will benefit from **free courses** with **high-level speakers**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL *asbl*

29 SEPTEMBRE / SEPTEMBER 2017

[> English version](#)



**1ÈRE JOURNÉE EUROPÉENNE
DES INITIATIVES CITOYENNES
DURABLES**

**Rapprocher
initiatives
citoyennes et
politiques
publiques**

La 1ère Journée européenne des initiatives citoyennes durables a débuté par un séminaire rassemblant

à Bruxelles, au Comité économique et social européen (CESE), groupes locaux pour la transition écologique et décideurs politiques.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Les villes les plus et les moins stressantes >>](#)

[Routes migratoires de la Méditerranée: enfants exposés à la traite >>](#)

[Année européenne du patrimoine culturel 2018: appel à propositions >>](#)

[Plus de 40 millions d'êtres humains en situation d'esclavage >>](#)

[URBACT: l'appel pour les réseaux de transfert est ouvert >>](#)

[Forum d'experts pour surmonter les obstacles transfrontaliers >>](#)

[Roms: les programmes manquent de soutien politique et d'impact local >>](#)

[Fiscalité: vers une imposition plus équitable de l'économie numérique? >>](#)

[Merkel reconduite mais affaiblie, ça change quoi pour l'Europe? >>](#)

[La fin du modèle politique allemand post-1945 >>](#)

[Double niveau de qualité: guide contre les pratiques déloyales >>](#)

[Prochaines étapes pour la politique migratoire et Schengen >>](#)

[Monsanto persona non grata au Parlement européen >>](#)

[Mondialisation: les régions vont bénéficier d'un nouveau soutien >>](#)

QUOI DE NEUF À L'AEIDL?



Guichet unique des outils et ressources pour l'innovation sociale

Le «SIC Learning Repository» propose en libre accès des outils et ressources aux innovateurs, chercheurs, décideurs et autres acteurs de l'innovation sociale.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

L'ÉVOLUTION RÉCENTE DE L'ÉCONOMIE SOCIALE

Ce **rapport du CESE** se concentre sur trois domaines: 1) l'économie sociale et les concepts et mouvements émergents qui s'y rapportent; 2) les **politiques publiques** adoptées **au sein de l'UE et des États membres** ces dernières années visant à améliorer le secteur de l'économie sociale; 3) **mesurer le poids de l'économie sociale** dans chaque pays membre de l'UE.

[Lire plus >>](#)

UN MILLION DE DEMANDEURS D'ASILE TOUJOURS DANS L'INCERTITUDE

1,1 million de personnes ayant demandé l'**asile en Europe** en 2015 et 2016 ne savaient toujours pas au 31 décembre 2016 si elles seraient autorisées à rester, selon les nouvelles estimations du **Pew Research Center** basées sur des **données gouvernementales**. Celles qui sont toujours dans l'incertitude représentent environ **la moitié (52%) des 2,2 millions de demandeurs d'asile** dans l'Union européenne, en Norvège ou en Suisse.

[Lire plus >>](#)

MACRON S'ATTAQUE AUX TABOUS DE L'EUROPE

Changement de traité, de PAC, dette: le **président français** a brisé de **nombreux tabous** dans sa **proposition de réforme de l'UE**. Et décliné dans son **discours** une **dizaine de propositions concrètes** devant les étudiants de la Sorbonne.

[Lire plus >>](#)

COMMENT RÉAGIR FACE À LA POLOGNE ET À LA HONGRIE

Grzegorz Ekiert (Université Harvard) estime que «*la Hongrie et la Pologne ne peuvent plus être considérées comme des démocraties libérales. Dans les deux pays, s'est mis en place un système institutionnel autoritaire qui donne au parti dirigeant un pouvoir quasi sans limites.*» Comment l'Union européenne et ses états membres peuvent-ils **réagir**? Cet **article** propose des réponses.

[Lire plus >>](#)

CRÉATION DE L'ACADÉMIE NOTRE EUROPE – INSTITUT JACQUES DELORS

L'**Institut Jacques Delors**, le think tank européen fondé en 1996 par l'ancien Président de la Commission européenne, crée à Paris l'**Académie Notre Europe – Institut Jacques Delors**. L'Académie est un lieu de **formation**, d'**échange** et de **partage de connaissances** sur les politiques européennes. La formation pour l'année 2017/2018 est réservée: 1) aux **journalistes** non-initiés aux affaires européennes, qui auront accès à des échanges avec des experts et des **protagonistes de la construction européenne** grâce à des modules conçus à cet effet; 2) aux **jeunes** entre 18 et 26 ans qui bénéficieront gratuitement des cours avec des **intervenants de très haut niveau**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à **Jean-Luc Janot**.

© 2017 AEIDL